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NOTAT 

Til: Forretningsudvalget  

Opfølgende spørgsmål på uni-
formslogistik på Herlev Hospital 
Baggrund 
 
Sagen Opfølgning på uniformslogistik på Herlev Hospital blev udsat på forret-
ningsudvalgsmødet d. 10. oktober 2023 og drøftes i stedet på forretningsud-
valgsmødet d. 7. november 2023.   
 
Da sagen blev udsat, har Christoffer Buster Reinhardt (C), på baggrund af den 
skriftlige sag stillet følgende spørgsmål:  
 
Vi vil gerne frem mod november-mødet have belyst følgende: 

1. Har MED-udvalget været inddraget, og i så fald hvornår og med hvil-
ken udtalelse? 

2. Vi tvivler på sammenligningsgrundlaget ift. ventetid. Hvad er ventetiden 
på øvrige hospitaler? 

3. Vi tvivler også på økonomien, der er skitseret. Men hvis alt der står i 
vedlagte notat står til troende: hvorfor har man så ikke indført de her 
automater på alle hospitaler - vil administrationen anbefale det? 

Administrationen har indhentet svarbidrag fra Herlev Hospital.  
 
1. Har MED-udvalg været inddraget, og i så fald hvornår og med hvilken ud-

talelse? 
 

Herlev Hospital oplyser, at emnet vedrørende uniformer, automater og udleve-
ring har været på dagsordenen i hospitalets MED-udvalg (VMU) ved flere mø-
der det seneste år. Senest har Hospitalsdirektør Anne Jastrup og Louise Lin-
delof (afdelingschef for Service og Logistik) på møder henholdsvis den 28. 
september 2023 og den 24. oktober 2023 orienteret om de forbedringstiltag, 
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som er iværksat, herunder mulighed for at aflevere flere stykker tøj ad gangen 
i Akuthuset og opstilling af burvogne til aflevering af tøj.   

Der er ligeledes nedsat et uniformsudvalg på hospitalet, og udvalget afholder 
møder to gange årligt. Udvalget er sammensat med repræsentanter fra føl-
gende:  

 
• Direktionen 
• Ledelsen i Service og Logistik 
• Fællestillidsrepræsentant fra yngre læger og Danske Sygeplejeråd,  
• Tillidsrepræsentant fra portørerne  
• Medarbejderrepræsentant fra arbejdsmiljøorganisationen (den pågæl-

dende sidder også i VMU) 
• Repræsentant fra hygiejneorganisationen  
• To repræsentanter fra vaskeriet Textilia.   

 

Hospitalet oplyser, at medarbejderne dermed løbende bliver inddraget og har 
haft mulighed for at ytre deres mening og formidle deres ønsker til forbedring 
flere gange det seneste år.  

 

2. Vi tvivler på sammenligningsgrundlaget ift. ventetid. Hvad er ventetiden på 
øvrige hospitaler? 

 

Herlev Hospital oplyser, at data vedrørende ventetider på afhentning af en uni-
form i automaterne på Herlev Hospital såvel som butikkerne på Gentofte Hos-
pital er gennemført som et observationsstudie med et stopur. Hospitalet har 
observeret i rush hour såvel som i mere stille perioder i løbet af en dag. Nær-
mere beskrivelser af ventetidsmålingerne (både den tidligere men også en 
måling foretaget for nylig) er vedlagt som bilag.  

Ventetiden opgøres ikke systematisk på de øvrige hospitaler. Administrationen 
i Koncerncentrene har været i dialog med Amager og Hvidovre Hospital samt 
Nordsjællands Hospital ift. ventetider i uniformsbutikken på disse hospitaler. 
Såfremt der ønskes en egentlig opgørelse af ventetiden på de øvrige hospita-
ler, vil det være nødvendigt at gå i dialog med de enkelte hospitaler om mulig-
hederne for at opgøre ventetiderne over en længere periode, herunder i for-
hold til sammenlignelighed af data på tværs af hospitalerne. En sådan opgø-
relse vil tidligst kunne foreligge primo 2024.   

Amager og Hvidovre Hospital oplyser, at det ikke tager lang tid at afhente tøj i 
deres uniformsbutik. Hospitalet vurderer skønsmæssigt, at medarbejderne 
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højst bruger 2 minutter men oftest kortere tid i uniformsbutikken. Medarbej-
derne kender butikken og ved præcis hvor hvilke uniformsdele ligger, de kan 
således gå direkte hen og hente det de har behov for.  

Nordsjællands Hospital oplyser, at der er yderst kort ventetid. Der kan være 
mange til stede i ”peak hours” medarbejderne kan gå til de dele man foretræk-
ker, og er der f.eks. ”kø” ved bukser, så kan du starte med at tage dine over-
dele. Hospitalet vurderer, at man i peak hours mellem 6:30-7:30 og 14:30-
14:30 måske vil opleve, at det tager maks. 2 minutter. Kommer medarbej-
derne uden for dette tidsrum, er det ens eget tempo, der bestemmer farten. 

 

3. Vi tvivler også på økonomien der er skitseret. Men hvis alt der står i ved-
lagte notat står til troende: Hvorfor har man så ikke indført de her automa-
ter på alle hospitaler - vil administrationen anbefale det? 

 

Økonomien til uniformslogistik er lokalt forankret på de enkelte hospitaler. 
Hospitalerne beslutter selv hvilke løsninger for udlevering og aflevering af uni-
former, de ønsker på hospitalet. I regi af uniformsprojektet ”Bedre tekstiler” er 
det ikke en anbefaling at indføre automater på alle regionens hospitaler.  

Herlev Hospital oplyser, at de har indhentet priser fra Center for Ejendomme 
(vedrørende ombygningen af eventuelle nye uniformsbutikker og afleverings-
depoter) såvel som fra andre leverandører: Ambitlocker, Elis (Smart Garment), 
CIMT (IT hardware) samt Vaskeriet Textilia, som vasker tøj for Herlev og Gen-
tofte Hospital (Se priser i dokument 1 Redegørelse om uniformsautomater på 
Herlev Hospital).  

De indkomne estimater er foreløbige priser, som skal beregnes nærmere, hvis 
Herlev Hospital skal oprette uniformsbutikker. 
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